
P R O T O K Ó Ł

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

w dniu 18 grudnia  2006 roku

Obecni:

wg listy obecności

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Marek  Mrozowski-Burmistrz  Miasta,  Dorota  Bąk-Sekretarz  Miasta,  Urszula  Polak-Wałek-  Skarbnik 
Miasta, Adam Jandała- Kierownik Wydziału Edukacji, Teresa Wąsowicz-Kierownik Wydziału Polityki 
Społecznej
Posiedzenie Komisji prowadził:

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar

Porządek posiedzenia komisji:

1. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
2. Omówienie projektu budżetu Miasta na 2007 rok.
3. Sprawy różne.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę panią Skarbnik o omówienie projektu budżetu oraz projekty dot. kredytów.

Urszula Polak-Wałek                     -                             Skarbnik Miasta  

- /Omawia projekt budżetu Miasta na 2007 rok przedstawiony radnym/.
- /Omawia projektu dot. zaciągnięcia kredytów, które wynikają z budżetu Miasta/.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Na  poprzedniej  komisji  omawialiśmy  budżet  bardzo  szczegółowo  i  mamy  wątpliwość  dot. 
kredytów,  a mianowicie,  że w  przyszłym roku budżetowym musielibyśmy zaciągnąć kredyt  w 
wysokości  13.000.000 zł  i  tu  są nasze wątpliwości  jak te zaciągnięte kredyty  przełożą się  na 
kolejne  lata.  Zastanawiamy  się  w  jakim  stopniu  mamy  zaciągać  kredyt  i  jakiej  wielkości. 
Zastanawiamy się czy będziemy wypłacalni  i do jakiej wysokości. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy w pełni wykorzystaliśmy środki przeznaczone na edukację?

Urszula Polak-Wałek                     -                             Skarbnik Miasta  

- Tak.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Które z tych kredytów będziemy starali  się pozyskać z funduszy strukturalnych?
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Urszula Polak-Wałek                     -                             Skarbnik Miasta  

- Te pieniądze nigdy nie są pewne bo jeżeli budżet państwa ich nie dostanie to nam też nie 
przekaże. Są umowy podpisane z Wojewodą. Środki wpisane na zadanie „ Stare Miasta” na 
2007 rok to są środki pewne.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Omawia projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu dot. Brama Gospodarcza Śląska.
- Program „ Parkuj i Jedź” wspólnie z Siemianowicami rozpoczęlibyśmy projektowanie naszej 

obwodnicy zachodniej. Problem polega na tym, że nie udało nam się dostać do tej puli na 
szczeblu  zarządu  województwa  i  będziemy musieli  szukać  środków z  poza  tej  puli.  Jeśli 
chodzi  o  3  partnera  czyli  Katowice  oni  zamierzają  z  własnych  środków  sfinansować 
obwodnice. 

- „Kopalnia Saturn” liczymy na środki unijne. 
- „  Infrastruktura”  –  myślę,  że  pierwsze  półrocze  poświęcimy  na  dyskusje  jak  będziemy 

finansować te zadania ponieważ budżet Miasta nie jest w stanie udźwignąć tego zadania. Są 
propozycje żeby ZIK przekształcić w spółkę. W roku 2007 decyzja musi zapaść.

- Jeśli chodzi o program „ Mieszkanie” to jest podobna sytuacja. 
- Oświata to kontynuacje tego co do tej pory.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Pytanie odnośnie Młodzieżowego Centrum Edukacji, jakie działania przewidziane odnośnie tego 
budynku?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Musimy przygotować koncepcje. Budynek ten wymaga generalnego remontu. 
- „ Ładne Miasto” Tutaj są środki wyłącznie nasze. Będą tutaj spływać środki, które wcześniej 

uzyskaliśmy z Ministerstwa Edukacji. 

Mirosław Kędzierski                     -                             Członek Komisji  

- Chciałbym  powrócić  do  tematu  ogrodzenia  przy  SP  Nr  7.  Kiedy  ogrodzenie  zostanie 
wykonane?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- W trakcie roku zostanie to zadanie zrealizowane. 

Po dyskusji Komisja wypracowała następujący wniosek:

Komisja  wnioskuje  o  zabezpieczenie  środków  finansowych  na  siatki  zabezpieczające  za 
bramkami na boiskach przyszkolnych w MZS i SP 7.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Kto z państwa jest za wnioskiem?
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GŁOSOWANIE

8 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Na co będzie przeznaczony kredyt zaciągnięty na zadanie „ Pałac pod Filarami”? Czy będziemy 
starali się o jakieś fundusze celowe?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Nie  będziemy  starali  się  o  pozyskanie  funduszy.  Te  pieniądze  przeznaczone  są  na 
dokończenie tego zadania m.in. na stolarkę i otoczenie. 

Komisja  po dyskusji  na temat budowy basenu na terenie Miasta wypracowała następujący 
wniosek:

Komisja wnioskuje o rozważenie możliwości znalezienia  środków finansowych dla uczniów 
klas sportowych w MZS na:

1. opiekę medyczną dla uczniów 
2. dofinansowanie obozów sportowych
3. dofinansowanie dożywienia dla uczniów klas sportowych

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Chciałbym uzyskać informację od kierowników Urzędu i  jednostek na temat budżetu 2006 
roku.  Czy  były  to  wystarczające  środki?,  czy spełniły  państwa oczekiwania  i  czy państwo 
wykorzystaliście je?

Stanisław Michalski                      -                             Dyrektor MOSiR  

- Priorytetem  w  zakresie  inwestycji  jest  remont  płyty  boiska  i  rozbudowa  kompleksu 
sportowego. Chcieliśmy pewne rzeczy wyremontować w roku 2006 ale niestety budżet jest 
jaki jest. Wiele pomieszczeń należących do MOSiR przez ostatnią kadencje udało nam się 
zmodernizować. Główny nacisk kładziemy na dalszą modernizację.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Jak wygląda pozyskiwanie sponsorów zewnętrznych przez MOSiR, jaki to jest odsetek?

Stanisław Michalski                      -                             Dyrektor MOSiR  

- Są to głównie sponsorzy na imprezy.
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Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- W jaki sposób próbowaliście państwo nawiązać kontakt ze sponsorami?

Stanisław Michalski                      -                             Dyrektor MOSiR  

- Poprzez pisma, osobisty kontakt.

Krystian Dąbrowski                      -                             Członek Komisji  

- W dziale 926 dot. sportu i kultury fizycznej w 2006 roku mieliśmy kwotę większą o 80.000 zł. 
Uważam, ze kwota na kulturę fizyczną i sport powinna wzrastać, a nie maleć. Z czym ten 
spadek jest związany.

Stanisław Michalski                      -                             Dyrektor MOSiR  

- Związany jest z inwestycjami.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Chciałem  zauważyć,  iż  w  dziale  „pozostałe  wydatki”  nie  wzrastają  środki  związane  ze 
stowarzyszeniami. Uważam, że środki finansowe powinny w tym zakresie powinny wzrastać 
ponieważ im więcej dzieci na sali gimnastycznej tym mniej dzieci na ulicy.

Hanna Szotowska                         -                             Członek Komisji  

- Czy te stowarzyszenia pozyskują środki z zewnątrz, od sponsorów?

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Stowarzyszenia  pozyskują  środki  ale  nie  są  to  środki,  które  w  bilansie  klubu  zabezpieczają 
generalnie  jego działalność.

- Jakie plany budżetowe przedstawiły kluby na 2007 rok?

Dorota Bąk                -                             Sekretarz Miasta  

- MCKS-  255.000zł,  Górnik  Piaski-  51.000  zł,  CKS  1924-  147.000zł  to  jest  zapotrzebowanie 
poszczególnych klubów, a w sumie na tą działalność jest kwota 435.000 zł.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Powinniśmy zwrócić się do prezesów klubów by przedstawili plan minimum. 

Dorota Bąk                -                             Sekretarz Miasta  

- Dostarczymy państwu informację przed sesją.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji  

- Zastanawiam się czy kosztem pracy pedagoga szkolnego nie zwiększyć liczby godzin pracy 
pielęgniarki  szkolnej.  Ja  stawiam taki  problem.  Wydaje  mi  się,  że  w szkole  powinna  być 
pielęgniarka więcej godzin.
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Hanna Szotowska                         -                             Członek Komisji  

- Sama  obecność  pielęgniarki  w  szkole  jeszcze  niczego  nie  rozwiązuje.  Potrzebne  jest 
odpowiednie wyposażenie. Nie ma szczepień w szkołach, kiedyś to było.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Ja  bym  optował  za  tym,  żeby  pielęgniarka  była  codziennie,  niekoniecznie  tak  długo  ale 
codziennie.  

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji  

- Moja propozycja padła po rozmowach z dyrektorami szkół.

Czesław Badura                            -                             Członek Komisji  

- Uważam, że bliżej  powinniśmy przyjrzeć się problemowi przemocy w rodzinie. W tym zakresie 
pomoc psychologa czy pedagoga szkolnego jest konieczna.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Podsumowując dowiedzieliśmy się, że nie mamy wpływu na wymiar godzin pracy pielęgniarki w 
szkole. 

- Możemy  prowadzić  środki  zapobiegawcze,  prowadząc  np.:  szkolenia  dla  dzieci  z  udzielania 
pierwszej pomocy.

- Borykamy się również z problemem przemocy w rodzinie. Uważam, że najlepszym rozwiązaniem 
będzie profilaktyka czyli zapobieganie. 

- Czy istnieje jakaś możliwość by jedna firma funkcjonowała przez większą ilość godzin?

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Nie ma.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

Czy państwo macie uwagi do budżetu?

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Mam pytanie do dyrektora Michalskiego ponieważ dwa lata temu miały być zamontowane trybuny 
rozkładane i do tej pory ich nie ma.

- Chciałbym  prosić  pana  burmistrza  aby  przygotował  projekt  uchwały  by  pieniądze  z  reklam 
znajdujących  się na hali mogły zasilić klub CKS 1924. 

- Proszę o przygotowanie nazwiska 300 osób trenujących w klubie MCKS.
- Chciałbym żebyśmy wrócili do koszykówki w naszym mieście, żeby wspólnymi siłami podnieść ją 

na wyżyny.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Jeśli chodzi o rozkładane trybuny to była o tym mowa ale nie znalazło się to w projekcie budżetu.
- Jeśli chodzi o zestawienie nazwisk to obowiązuje nam ochrona danych osobowych.
- Jeśli chodzi o reklamy i przekazanie środków klubowi CKS 1924 to jest to możliwe jeśli będzie 

taka wola rady to my przygotujemy taki projekt uchwały ale zawsze nasuwa się pytanie a dlaczego 
klub CKS 1924?
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Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Dlatego  ten  klub  ponieważ  jest  to  ta  lokomotywa,  która  prowadzi  rozwój  koszykówki  w  tym 
mieście. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Problem polega na tym ,że  dla przekazania środków nie wystarczy tylko uchwała, ponieważ jest 
to dochód gminy. 

- Ja mam taki wniosek, żeby komisja przedyskutowała jakie są efekty tych 3 lat koszykówki. 

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Chciałem  spytać  o  pozycję  edukacyjna  opieka  wychowawcza,  854.  Tam zostały  zwiększone 
środki o 100.000 zł jeśli chodzi o kolonie, obozy o raz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży.

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- To jest  związane z wymianami młodzieży z miastami partnerskimi,  dochodzi  jeszcze wymiana 
dzieci z Łotwy. Nie ukrywam, że będziemy starali się pozyskać środki z zewnątrz na ten cel.

Krystian Dąbrowski                             -                             Członek Komisji  

- Czego dotyczą pozostałe zadania w zakresie kultury?

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- To są wszystkie imprez, to jest wszystko to co dzieje się w mieście poza biblioteką.

Mirosław Kędzierski                     -                             Członek Komisji  

- W  ostatnim  „Echu  Czeladzi”  pisano  o  Pałacu  „Pod  Filarami”.  Obiekt  jest  pięknie 
wyremontowany, skąd zatem biorą się pieniądze?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Remont  nie  jest  jeszcze  skończony  i  otoczenie  też  nie.  Nie  jest  wykonana  cała  stolarka 
drzwiowa.  Został wykonany plac przed obiektem, natomiast nie została wykonana droga z 
tyłu. Myślę, że ci wszyscy którzy nam mieszkają cieszą się, że ten obiekt tak wygląda. 

Krystian Dąbrowski                             -                             Członek Komisji  

- Czy subwencja oświatowa zaplanowana na 2007 rok jest wystarczająca?

Adam Jandała                   -                             Kierownik Wydziału Edukacji  

- Wydatki  są  kalkulowane  według  potrzeb.  Przy  tych  finansach  zapewniona  jest  realizacja 
ramowych planów nauczania w oddziałach nie przeładowanych, dodatkowo jeden program klas 
sportowych w Miejskim Zespole Szkół. Dzieci i młodzież mają zapewnioną opiekę i wyżywienie. 
Można  by  dołożyć  parę  złoty  na  specjalne  zadania.  Na  dzień  dzisiejszy  zaspokojone  są 
podstawowe potrzeby. 

- Na wynagrodzenia nie powinno zabraknąć i będziemy robili wszystko żeby nie zabrakło. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy są prowadzone działania promujące szkoły średnie w Czeladzi?
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Adam Jandała                   -                             Kierownik Wydziału Edukacji  

- Tak.  Jest to zadanie dyrektorów szkół.

Mirosław Kędzierski                     -                             Członek Komisji  

- Co zyskują mieszkańcy jeśli chodzi o przejmowanie mieszkań pokopalnianych. Co z ludźmi, 
którzy zadeklarowali chęć wykupienia tych mieszkań?, co z czynszami?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- To  rada  ustala  zasady  podnoszenia  czynszu,  burmistrz  na  podstawie  uchwały  wydaje 
stosowne  zarządzenie  i  stawki  czynszu  obowiązują  zarówno  mieszkania  zakładowe  jak 
również mieszkania komunalne. Czyli samo przejście z mieszkań zakładowych na komunalne 
nie ma żadnego znaczenia ponieważ rada ustaliła to 3 lata temu.

- Rada wyraziła  wole  przejmowania  mieszkań.  Na  tej  sesji  mamy głosować  jeszcze  raz  te 
sprawy, które nie były objęte poprzednimi uchwałami. Gdyby gmina przejęła te mieszkania 16 
lat temu to dzisiaj mieszkania te miałby by stan taki jak mieszkania komunale. Efekt jest tego 
taki,  że  nie  straciliśmy  tego  co  mieliśmy  do  tej  pory.  Analizując,  tak  często  krytykowany 
sposób  zarządzania  przez  gminę  zasobami  komunalnymi  wynika,  że  jest  on  lepsze  niż 
prowadzony przez spółdzielnię „Saturn”, czy przez innych administratorów. W związku z czym 
ludzie,  którzy przejdą pod zarząd gminy mogą liczyć  że będą mieć lepiej  niż  do tej  pory, 
oczywiście  cudów nie  będzie  od razu.  Na to wszystko  potrzeba czasu.  Każdy kto  wykupi 
mieszkanie musi liczyć się z tym, że będzie musiał zainwestować w mieszkanie ok.50.000 zł.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Czy zostały zaplanowane środki na obozy sportowe?

Adam Jandała                   -                             Kierownik Wydziału Edukacji  

- Sądzę, że uda nam się sfinansować obozy sportowe dla dzieci najbardziej potrzebujących.
- Na temat badań sportowych rozmawiałem z panią dyrektor.

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Ja wiem jak ta sprawa była rozwiązywana do tej pory i uważam, że powinny znaleźć się w 
budżecie środki zarówno na badania jak również na sfinansowanie obozów.

- Dodam również że niektóre kluby sportowe potrzebują lekarza medycyny sportowej i uważam, 
że jest to bardzo ważna kwestia ponieważ chodzi o bezpieczeństwo i zdrowie dzieci. 

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Przechodzimy do omówienia spraw bieżących. 

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Chciałbym wrócić  do kwestii  sportu.   Sport  w naszym mieście  rozwija  się bardzo dobrze, 
uważam jednak że potrzebna jest do tego odpowiednia baza sportowa. Uważam, że nie ma 
możliwości  na  realizację  rekreacji.  Uważam,  że  powinny  być  dwie  pełnowymiarowe  sale 
gimnastyczne przy SP Nr 7 i w Miejskiej Zespole Szkół.

- Bardzo potrzebą i ważną inwestycją jest budowa basenu oraz budowa kortów tenisowych.
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Komisja po dyskusji  wypracowała następujący wniosek:

Komisja wnioskuje o rozważenie możliwości znalezienia  środków finansowych dla uczniów 
klas sportowych w MZS na:

4. opiekę medyczną dla uczniów 
5. dofinansowanie obozów sportowych
6. dofinansowanie dożywienia dla uczniów klas sportowych

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Kto z państwa radnych jest za przyjęciem wniosku?

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę o zaopiniowanie materiałów sesyjnych.  Kto z państwa radnych pozytywnie opiniuje 
materiały sesyjne przedstawione radnym na dzisiejszej komisji?

GŁOSOWANIE

3 za
0 przeciw
4 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący  stwierdził,  że  materiały  sesyjne  zostały  pozytywnie  zaopiniowanie  przez 
Komisję.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Na kolejnej komisji ustalimy plan pracy komisji na 2007 rok.
- Po wyczerpaniu porządku obrad Komisji zamykam posiedzenie Komisji.

     P R Z E W O D N I C Z Ą C Y
       Komisji Edukacji, Kultury,
                     i Sportu

              Dominik Penar
Protokołowała:
Agnieszka Pilarek
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